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PROTOKÓŁ Nr XI/15 
z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

zwołanej na wniosek Burmistrz Pyrzyc 
na dzień 24 sierpnia 2015 r. 

 
godzina rozpoczęcia – 9:04; 

godzina zamknięcia – 9:15; 

 

 

Do punktu 1 porządku 
Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XI Sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach. 
Przywitał wszystkich przybyłych na obrady sesji Rady. 
 W dniu 20 sierpnia 2015 r. wpłynął wniosek Burmistrz Pyrzyc o zwołanie sesji 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z proponowanym porządkiem obrad, który wszyscy 
Państwo otrzymali. 
 
 Wniosek Burmistrza o zwołanie sesji wraz z porządkiem obrad stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

 Na podstawie listy obecności stwierdził, iż na 15 Radnych obecnych jest 11 
radnych, nieobecni: 
- Radny Dariusz Jagiełło,  
- Radny Łukasz Michalski, 
- Radny Jerzy Wroński, 
- Radny Mirosław Wyrodek, 
co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Informacja o zwołaniu sesji stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Zaproszenie dla radnych o zwołaniu sesji stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 
Do punktu 2 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2015 
(Druk Nr 100/15). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 5 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dziękuję za przyjęcie wniosku o zwołanie 
sesji nadzwyczajnej. Tematem naszej sesji będą 3 projekty uchwał, pierwszy projekt 
są to zmiany w budżecie i o szczegółowe wprowadzenie proszę Panią Skarbnik. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Są to zmiany kosmetyczne, choć bardzo się 
cieszymy, że złożony wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej przyniósł efekt, 
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dostaliśmy z rezerwy subwencji oświatowej 68.000 zł. Ta kwota została 
wprowadzona w dwóch kolejnych zarządzeniach na dochody, bo takie prawo 
ustawodawca przewidział organowi wykonawczemu. Natomiast, co do wydatków 
dziś proponujemy włączyć je do rezerwy celowej zgodnie z celami, na jaki zostały 
przyznane te środki, a zostały przyznane na dofinansowanie i wyposażenie w sprzęt 
szkolny i pomoce dydaktyczne szkół podstawowych w kwocie 36 000,00 zł, 
w kwocie 7 000 zł wyposażenia stołówek, w kwocie 25 000,00 zł na pomoc 
przedlekarską i wyposażenie gabinetu profilaktyki zdrowotnej i pomocy 
przedlekarskiej w szkołach podstawowych. 
Ponadto wprowadzamy do dochodów kwotę 576,80 zł, są to dochody majątkowe ze 
sprzedaży złomu (grzejników) z sali 282 UM i wprowadzamy tę kwotę na Urząd 
Miejski jako wydatki statutowe, które obrócimy na zakup niezbędnych materiałów 
do poprawy tej sali. 
Kwotę  325,00 zł dochody majątkowe ze sprzedaży złomu (kosiarka samojezdna, 
piece gazowe ze  świetlicy Stróżewo) wprowadzamy na wydatki statutowe do 
Stróżewa. 
Jeszcze jedna ważna zmiana, do której nie ma upoważnień Burmistrz, to jest 
przeniesienie wydatków jako zmniejszenie i zwiększenie w Sołectwach Letnin 
i Brzesko zgodnie z podjętymi uchwałami przez Rady Sołeckie.  
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na rok 2015 (Druk Nr 100/15). 
 
Wynik głosowania: 
 Stan radnych na sali - 11; za - 11; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Uchwała Nr XI/85/15 stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Do punktu 3 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej położonej 
na terenie gminy Pyrzyce części dawnej krajowej drogi nr 3 (Druk Nr 101/15). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 7 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała bardzo długo oczekiwana przez 
nas – samorządowców, ale myślę, że również przez mieszkańców, którzy w okresie 
zimowym najbardziej odczuwali ten problem, czyli przekazanie w październiku 
2010 r. z mocy ustawy części odcinka dawnej krajowej drogi nr 3, jako drogę gminną. 
Od tego momentu (z mocy prawa nie mieliśmy tutaj nic do powiedzenia jako 
samorządy) rozpoczął się nasz ogromny problem – problem finansowy, ponieważ 
przekazanie tej drogi nastąpiło bez żadnych środków finansowych do dnia 
dzisiejszego. Ten spór spowodował to, że w sejmie pojawiła się zmiana ustawy 
o drogach publicznych, która pozwalała samorządom na zmianę tej kategorii drogi, 
na co najmniej drogę wojewódzką. Jednakże zmiana tej ustawy została 
zakwestionowana przez Pana Prezydenta Bronisława Komorowskiego i trafiła do 
Trybunału Konstytucyjnego. Trwało to trochę długo, bo jak wiemy 2010 r., a dzisiaj 
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mamy 2015 r., ale ostatecznie dla nas – samorządowców zakończyło się to 
pomyślnie, ponieważ Trybunał Konstytucyjny w tym roku orzekł zgodność 
Konstytucji. W związku z tym, zgodnie z tą ustawą mamy 90 dni na przyjęcie 
uchwały o zmianie tej kategorii drogi na drogę co najmniej wojewódzką, jest jeszcze 
jeden warunek informacyjny, że na 30 dni przed przekazaniem musimy 
poinformować w tym przypadku zarząd województwa zachodniopomorskiego 
o takim zamiarze. My temu wymogowi sprostaliśmy, takie pismo do zarządu 
marszałka trafiło 16 lipca w związku z tym dzisiaj możemy już taką uchwałę przyjąć. 
Cieszę się bardzo, ponieważ jak wiemy wszyscy środki finansowe przeznaczane na 
utrzymanie tej drogi, drogi, która zawsze miała kategorię drogi krajowej, a co 
najmniej wojewódzkiej i nigdy nie spełniała kategorii drogi gminnej, były ogromne i 
nasz odcinek, odcinek, który przebiegał przez centrum miasta, on powodował dla 
nas duże obciążenie, ponieważ nie mogliśmy nie dokonywać tych niewielkich 
remontów, nie mogliśmy nie utrzymywać w okresie letnim, ani w okresie zimowym 
tej drogi, ponieważ centrum miasta i dojazd do Szczecina, droga, która łączy dwa 
największe miasta w naszym rejonie, czyli miasto Szczecin i miasto Gorzów nigdy 
nie spełniała drogi kategorii gminnej. Dlatego myślę, że tak jak my i mieszkańcy 
będziemy cieszyć się z tego, że możemy w końcu pozbyć się tego problemu, bo to był 
bardzo duży problem. Mam nadzieję, że po przyjęciu tej uchwały dzisiaj przez 
Państwa i już po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego te procedury przejdą szybko i ten okres zimowy nie będzie 
już dotyczył naszej gminy, czyli utrzymanie tej drogi w okresie zimowym nie będzie 
dotyczyło już naszej gminy, dlatego wnioskuję i proszę o przyjęcie uchwały 
o pozbawieniu odcinka dawnej krajowej drogi nr 3 kategorii drogi gminnej. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej położonej na terenie gminy Pyrzyce 
części dawnej krajowej drogi nr 3 (Druk Nr 101/15). 
 
Wynik głosowania: 
 Stan radnych na sali - 11; za - 11; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Uchwała Nr XI/86/15 stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Do punktu 4 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa (Druk Nr 102/15). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 9 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem: „1. Nie uwzględnia się złożonego przez Marię Czarnacką 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa poprzez uchylenie uchwały Rady 
Miejskiej w Pyrzycach Nr XXIV/253/12 z dnia 31 maja 2012 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
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zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce, zmienionej Uchwałą 
Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr XXXI/342/12 z dnia 20 grudnia 2012 r. 
2. Szczegółowe stanowisko w przedmiocie wezwania do naruszenia prawa zawarte 
jest w uzasadnieniu do niniejszej uchwały.  
 

§ 2. 
Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach do doręczenia 
niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem pełnomocnikowi Marii Czarnackiej. 
 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

UZASADNIENIE 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce jako akt 
inicjujący procedurę sporządzania lub zmiany studium nie wywołuje żadnych 
skutków prawnych w stosunku do podmiotów innych niż gmina, a więc nie może 
powodować niebezpieczeństwa powstania znacznej szkody w majątku strony, ani 
trudnych do odwrócenia skutków. Uchwała o przystąpieniu do zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy nie jest aktem 
prawa miejscowego, a ze względu na swój przedmiot nie wywiera bezpośredniego 
wpływu na sferę praw i obowiązków podmiotów pozostających na zewnątrz 
w stosunku do gminy, która jest tym aktem związana. Z tego względu fakt 
uchwalenia takiej uchwały nie może rodzić zagrożenia szkodą dla tych podmiotów. 
Treść uchwały Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr XXIV/253/12 z dnia 31 maja 2012 r. 
zmienionej Uchwałą Nr XXXI/342/12 z dnia 20 grudnia 2012 r., wyraźnie wskazuje, 
że nie jest ona skierowana do podmiotów zewnętrznych. Uchwała Nr XXIV/253/12 
z dnia 31 maja 2012 r. zmieniona uchwałą Nr XXXI/342/12 z dnia 20 grudnia 2012 r., 
nie może być podstawą przy wydawaniu jakichkolwiek zewnętrznych aktów 
administracyjnych, w tym decyzji o warunkach zabudowy lub decyzji o pozwoleniu 
na budowę. Brak jest zatem możliwości, aby przedmiotowa uchwała naruszyła 
interes prawny Marii Czarnackiej w sposób bezpośredni. 
Brak jest również wpływu pośredniego na sferę interesu prawnego Marii 
Czarnackiej, jako że uchwała o przystąpieniu do zmiany studium w żaden sposób 
nie determinuje późniejszego kształtu właściwej zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania, ani tym bardziej kształtu zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Mając na uwadze powyższe, wezwanie do usunięcia naruszenia prawa uznać należy 
za bezzasadne.” 

§ 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nieuwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa (Druk Nr 
102/15). 
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Wynik głosowania: 
 Stan radnych na sali - 11; za - 11; przeciw - 0; wstrzymało się - 0;  
Uchwała Nr XI/87/15 stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Do punktu 5 porządku 
 Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt - Zamknął obrady XI sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach. 
 
 

Protokołowała: 
Anna Piotrowska 
 
            Przewodniczący Rady 
 
                     Paweł Chyt 
 


